
Interventia Presedintelui Parlamentului European, 
dl. Martin Schultz, in plenul CESE,

in ziua de 10.12.14.
In ziua depunerii juramantului de catre noua Comisie Europeana, presedintele 
Parlamentului European a participat la plenul Comitetului Economico Social European 
structurandu-si mesajul pe urmatoarele linii de forta in contextul dezvoltarii planurilor 
de colaborare intre PE si CESE:
1. Se pare ca varful crizei a trecut, fie multumita lui Dumnezeu,  fie multumita lui Mario 
Draghi.
Criza  insa va fi trecut cand somerii crizei vor avea de lucru, iar antreprenorii vor gasi 
din nou finantare si cand vom depasi cercul vicios al cresterii reduse dublata de  somaj 
ridicat.
2. Statele au saracit si am avut o explozie a deficitelor ceea ce inseamna o reteta perfecta 
pentru o noua  recesiune. Oamenii obisnuiti si companiile obisnuite trebuie sa suporte 
greul.
3. Planul Presedintelui Comisiei Europene JC Junker de 315 mld Euro e un program 
curajos ! Am cerut o abordare cu reforme structurale care, daca sunt efectuate cum 
trebuie, se pot dovedi utile.
Investitiile pentru crestere sunt a doua fata a monedei. Ma bucur ca acest plan e propus 
acum de CE. E un semnal pentru un nou start de crestere in UE !
4. In UE s-a investit  in ultimii ani cu 325 mld euro mai putin decat media anilor 
dinanintea crizei. UE ramane in urma si vom fi depasiti de China si SUA.
Statele membre trebuie  sa se angajeze in acest program. E nevoie de proiecte ambitioase 
care sa atraga investitori. BEI trebuie sa devina cel mai bun partener de investitii al 
statelor membre !
Criteriile de selectie pentru  anumite proiecte mai trebuie discutate.  E nevoie  insa de 
proiecte cu semnificatie europeana.
Succesul acestui plan va depinde mai putin de aspectele institutionale si mai mult de 
recastigarea increderii in faptul ca Europa e un loc in care merita sa investesti !
5. A investi inseamna a creea punti catre viitor ! Doua exemple disponibile sunt 
domeniul cercetarii si cel al agendei digitale.
In domeniul cercetarii  a fost oprit exodul tinerelor talente. Fiecare Euro investit pana in 
2030 va aduce in plus cate 10 euro  in PIB-ul comunitar.




La agenda digitala, e important sa trecem la Industria 4.0.
Discutam de 250 milioane de euro anual si zeci de mii de locuri de munca pana in 2017.
6.  Mai cred ca avem nevoie de o alta cultura a finantarii la companiile tinere. Cultura 
riscului in SUA e mult mai buna ca in UE,  unde o firma cu o idee, inregistrand un esec, 
va  ramane cu aceasta amprenta tot restul vietii. In SUA se reincearca iar si iar !
7. Banii exista daca am incasa cum se cuvine taxele si impozitele. In fiecare an 1.000 de 
miliarde de euro se pierd din cauza fraudelor la nivelul UE. Adica 2.000 euro /pe an/ 
pe cetatean.
Frauda fiscala e marea gaura neagra a economiei mondiale si e un delict grav. 
Solidaritatea este in pericol aici. Nu doar intreprinderile cele mai prospere sau 
importante nu platesc impozite. 
PE se ocupa concret de combaterea evaziunii fiscale. Trebuie ca fiecare stat membru 
precum si multinationalele  sa raporteze impozitele pe care le-au platit plus ce au platit 
colaboratorilor.
Impozitarea trebuie  facuta acolo unde se realizeaza profitul ! E nevoie de transparenta 
totala.
8. Parlamentul European lucreaza la doua rapoarte pentru  a analiza practicile si pentru 
a veni cu noi propuneri in scopul  combaterii fraudei si evaziunii fiscale.
Trebuie sa actionam acum si in PE ne bazam pe membrii CESE si pe societatea civila. 
Poate credeti ca sunt obiective pe termen lung, dar lucrurile trebuie sa evolueze repede.
9.  Marele succes al UE consta in faptul ca generatiile care au reconstruit Europa dupa 
1945 au stiut ca economia si aspectele sociale trebuie privite impreuna. Avem o 
economie  de succes si o societate stabila.
O economie  in stagnare distruge elementul social si asta afecteaza democratia.
Ideea CESE de combinare a aspectelor  economice si sociale  face ca acestea sa fie tratate 
ca parti complementare ale aceleiasi medalii. Avem astfel o mare responsabilitate 
impreuna !
10. Trebuie redusa birocratia in UE si e nevoie in aceste conditii de o strategie a Comisiei 
de reducere a reglementarilor prin delegarea competentelor la nivel local, regional, 
national.
Exista o anumita tendinta de a crede ca o concurenta reala si corecta exista doar cand 
totul e reglementat.
Dar piata unica e formata si din piete, economii regionale, unde pot exista reglementari 
regionale. Redelegarea competentelor catre autoritatile regionale e necesara.




11.  Cel mai mare risc actual este radicalismul, extremismul crescand ( chiar in 
Parlament ) care e legat de experienta din UE a tapului ispasitor. Antisemitism, 
xenofobie, antiislamism etc...
Unul din raspunsuri vine din disperarea cetatenilor ! Somajul tinerilor ii afecteaza si pe 
parinti si pe prietenii lor etc. Si e vorba de o generatie foarte educata. Lupta impotriva 
somajului ( si in special al tinerilor ) e esentiala.
12. Zona cea mai bogata din lume nu atrage mai multe investitii. De ce !? E o problema 
psihologica !
Chinezii de la  Alibaba au atras pe bursa intr-o zi 28 mld euro, deci  inseamna ca exista 
bani de investitii !
Cum sa recastigam aceste investitii in Europa pentru  a creea locuri de munca si a creste 
increderea in democratie ?!
Modelul social e amenintat si trebuie sa il aparam prin atragerea de investitii in Europa.
13. Papa a fost in Parlamentul European recent si a spus ca societatea in care traim isi 
arata puterea prin modul in care ii trateaza pe cei slabi ! Cei mai slabi trebuie sa aiba 
aceleasi drepturi cu cei puternici. Atunci societatea este civilizata.
Papa a spus ca europenii nu stiu ce e saracia. Sa te nasti , sa traiesti, si sa mori in saracie 
si sa stii ca si copii tai vor avea aceasi soarta !... Modelul social nu a eradicat saracia dar 
a protejat oamenii de saracie.
Europa trebuie sa isi intareasca pozitia ca piata iar modelul social european trebuie sa 
fie aparat ! 
Laurentiu Plosceanu 
Membru al Gr I din CESE
11.12.14.


